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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIȚA 

COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat azi 29.01.2025 în şedinţa ordinară a Consiliului local  

al municipiului Bistriţa 

 

 

 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa, se desfăşoară în 

sala de şedinţe a Primăriei municipiului Bistriţa, la care participă: consilierii locali 

ai municipiului Bistriţa, domnul Lazany Gabriel - Primarul municipiului Bistrița; 

doamna Stere Florentina-Ştefania – Viceprimarul municipiului Bistriţa, domnul 

Hangan Sorin – Viceprimarul municipiului Bistriţa, domnul Costea Adrian-Radu – 

Administratorul public al municipiului Bistriţa; doamna Hriscu Luciana-Maria – 

Secretarul general al municipiului; Marina Vasile – director executiv Direcţia 

Patrimoniu; Ionescu Alina – şef serviciu la Direcţia Patrimoniu; Scurtu Nicolae, 

director executiv Direcţia Economică; Danci Ancuţa-Petruţa – director executiv 

adjunct Direcţia Economică; Ivaşcu Lia – director executiv Direcţia Tehnică; 

Coceşiu Liliana – director executiv Direcţia Dezvoltare Durabilă 2030; Dreptate 

Radu – director executiv Direcţia de Asistenţă Socială Bistriţa; domnul Kocsis 

Dezso Lorand - director executiv Direcţia de Infrastructură şi Servicii; Anca Emil 

– şef Ocolul Silvic al municipiului Bistriţa; Petruse Iulia – Centrul Cultural 

Municipal George Coşbuc, Rad Irinel – şef Serviciu de Protecţie Civilă şi 

Voluntariat pentru Situaţii de Urgenţă; Bărbos Răzvan -consilierul primarului; Jiga 

Claudiu-Dan -consilierul primarului; Bogătean Adriana-Silvia – consilier juridic 

Compartimentul Pregătire Documente; Cionca Terezia Tanţa – consilier 

Compartimentul Pregătire Documente; Suciu Anca – consilier Compartimentul 

Pregătire Documente; Deac Bogdan -consilier Direcţia Tehnologia Informaţiei şi 

Inovare; Siman Dan -consilier Direcţia Tehnologia Informaţiei şi Inovare. 

 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost convocată 

prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.29/23.01.2025, care a fost adusă 

la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe site-ul primăriei. 

 

Se intonează Imnului național al României. 

Şedinţa este deschisă de către decanul de vârstă, respectiv domnul 

consilier Ruşti Ionel. 
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Domnul consilier Ruşti Ionel, decanul de vârstă – la şedinţă sunt prezenţi 

21 consilieri din 21 consilieri prezenţi.  

 

 

Ordinea de zi a şedinţei ordinare cuprinde următoarele puncte: 

1. Proiect de hotărâre nr.3/14.01.2025 privind alegerea preşedintelui de şedinţă 

al Consiliului local al municipiului Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

2. Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa, 

din data de 18.12.2024 

3. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului 

Bistriţa, convocată de îndată în data de 23.12.2024 

4. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului 

Bistriţa, convocată de îndată în data de 15.01.2025 

5. Proiect de hotărâre nr.1/09.01.2025 privind stabilirea costului mediu lunar de 

întreţinere pentru anul 2025 şi a contribuţiei lunare de întreţinere datorate de 

persoanele vârstnice îngrijite în Căminul pentru Persoane Vârstnice Bistriţa – 

cod serviciu social 8730 CR-V-I 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

6. Proiect de hotărâre nr.2/09.01.2025 privind stabilirea costului serviciilor de 

asistenţă şi îngrijire la domiciliu a persoanelor vârstnice prin intermediul 

Direcţiei de Asistenţă Socială Bistriţa, cod serviciu social 8810 ID-I în anul 2025 

şi contribuţia lunară datorată de acestea pentru serviciile acordate 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

7. Proiect de hotărâre nr.13/16.01.2025 privind aprobarea volumului de masă 

lemnoasă care se va recolta în anul 2025, precum şi cantitatea şi destinaţia 

materialelor lemnoase care pot fi vândute direct, corespunzător fondului 

forestier proprietate publică a municipiului Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală 

8. Proiect de hotărâre nr.14/16.01.2025 privind aprobarea preţului de referinţă al 

masei lemnoase pe picior, precum şi a preţurilor de valorificare directă a 

materialelor lemnoase care se recoltează din fondul forestier proprietate 

publică a municipiului Bistriţa, pentru anul 2025 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală 
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9. Proiect de hotărâre nr.15/20.01.2025 privind însușirea documentaţiei tehnice 

cadastrale de înregistrare în sistemul integrat de cadastru și carte funciară a 

tronsonului 2 al străzii secundare nr.3 Unirea, proprietate a Municipiului 

Bistriţa, domeniul public, cu destinație de uz și interes public local 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

10. Proiect de hotărâre nr.16/21.01.2025 privind aprobarea prelungirii duratei 

contractului de închiriere încheiat între Municipiul Bistrița și Gruparea 

Medicală “Alpha Med” Bistrița, având ca obiect spațiul situat în Aleea Bujorului 

nr.3, bl.9, sc.A, parter, cu destinația de Cabinet medical – medicină de familie 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

11. Proiect de hotărâre nr.17/21.01.2025 privind aprobarea prelungirii duratei 

contractului de închiriere încheiat între municipiul Bistrița și Partidul Ecologist 

Român - Filiala Județeană Bistrița-Năsăud, pentru spațiul situat în 

str.Gheorghe Șincai nr.16, în suprafaţă de 77,94 mp cu destinația de sediu 

partid 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

12. Proiect de hotărâre nr.18/22.01.2025 privind aprobarea modului de calcul al 

chiriei și a cuantumului acesteia pentru locuințele situate în municipiul Bistrița, 

construite prin Agenția Națională pentru Locuințe, aflate în administrarea 

Consiliului local al municipiului Bistrița 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

13. Proiect de hotărâre nr.19/22.01.2025 pentru modificarea Hotărârii Consiliului 

local al municipiului Bistrița nr.18/17.02.2011 privind constituirea Comisiei 

locale de ordine publică a municipiului Bistriţa şi aprobarea Regulamentului 

privind organizarea şi funcţionarea Comisiei locale de ordine publică a 

municipiului Bistriţa, cu modificările și completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

14. Proiect de hotărâre nr.20/22.01.2025 privind modificarea Hotărârii Consiliului 

local al municipiului Bistrița nr.144/25.07.2024 privind aprobarea Studiului de 

Fezabilitate și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții 

“Parc de specializare inteligentă BISTRIŢA INDUSTRIANOVA HUB” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică 

15. Proiect de hotărâre nr.21/23.01.2025 privind aprobarea utilizării parțiale în 

anul 2025 a excedentului bugetului local rezultat la încheierea exercițiului 

bugetar la 31 decembrie 2024 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
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- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală 

16. Proiect de hotărâre nr.22/23.01.2025 privind aprobarea Studiului de 

fezabilitate cu componente DALI și a indicatorilor tehnico-economici ai 

obiectivului de investiții ”Centru de zi pentru persoane adulte cu handicap 

neuropsihic și mintal în municipiul Bistrița”, localitatea componentă Unirea 

nr.51 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică 

17. Proiect de hotărâre nr.23/23.01.2025 privind abrogarea Hotărârii Consiliului 

local al municipiului Bistriţa nr.157/29.08.2024 privind aprobarea depunerii 

proiectului „Centrul de zi pentru copii Musette” în cadrul Programului 

Incluziune şi Demnitate Socială 2021-2027 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

18. Proiect de hotărâre nr.24/23.01.2025 privind desemnarea reprezentantului 

Consiliului Local Bistrița în Consiliul Administrativ al Centrului Cultural 

Municipal „George Coșbuc” Bistrița 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

19. Plângerea prealabilă a Societății AQUABIS S.A., înregistrată la Primăria 

municipiului Bistriţa cu nr.120264/11.12.2024, prin care solicită revocarea 

Hotărârii nr.52/30.03.2023 privind însuşirea documentaţiei tehnice de 

actualizare informații cadastrale ale imobilului situat în Bistrița, strada 

Constantin Roman Vivu, identificat în CF nr.74816 Bistrița, proprietate a 

Municipiului Bistrița, domeniul public şi Informarea nr.4451/20.01.2025 a 

Direcţiei Patrimoniu şi a Direcţiei Juridice, Resurse Umane, Achiziţii Publice 

20. Diverse 

 

 

Domnul consilier Ruşti Ionel – dacă faţă de ordinea de zi prezentată, întreb 

dacă sunt propuneri de modificare sau completare a acesteia. 

Domnul primar Lazany Gabriel – propun completarea ordinii de zi a ședinței 

ordinare cu următoarele puncte: 

1. Proiect de hotărâre nr.25/28.01.2025 privind încheierea unui acord de 

parteneriat între Municipiul Bistrița și Compania Națională de Administrare a 

Infrastructurii Rutiere S.A., pentru realizarea obiectivului de investiții ”Pasaj 

denivelat pe DN17 intersecție cu DN 17C (strada Lucian Blaga), Municipiul 

Bistrița” 

2. Proiect de hotărâre nr.26/28.01.2025 privind încheierea unui acord de 

parteneriat între Municipiul Bistrița și Compania Națională de Administrare a 

Infrastructurii Rutiere S.A., pentru realizarea obiectivului de investiții “Pasaj 
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denivelat pe DN17 intersecţie cu VBN – Varianta de ocolire a Municipiului 

Bistriţa” 

3. Proiect de hotărâre nr.27/28.01.2025 privind încheierea unui acord de 

parteneriat între Municipiul Bistrița și Compania Națională de Administrare a 

Infrastructurii Rutiere S.A., pentru realizarea obiectivului de investiții “Pasaj 

denivelat pe DN17 intersecție cu acces la Kaufland şi Cibela, Municipiul 

Bistriţa” 

4. Proiect de hotărâre nr.28/28.01.2025 privind încheierea unui acord de 

parteneriat între Municipiul Bistrița și Compania Națională de Administrare a 

Infrastructurii Rutiere S.A., pentru realizarea obiectivului de investiții “Pasaj 

denivelat pe DN17 intersecție cu acces zona Altex, Municipiul Bistriţa” 

5. Proiect de hotărâre nr.29/28.01.2025 privind aprobarea proiectului „Coridor 

verde de mobilitate urbană în Centrul istoric al municipiului Bistrița” și a 

cheltuielilor legate de proiect 

6. Proiect de hotărâre nr.30/29.01.2025 privind aprobarea înaintării unei cereri 

de trecere a imobilului, construcție și teren, situat în municipiul Bistrița, 

Bulevardul General Grigore Bălan nr.17, înscris în CF nr.84612 Bistrița, din 

domeniul privat al Statului Român în domeniul privat al Municipiului Bistrița 

 

 

Domnul consilier Ruşti Ionel supune la vot propunerea domnului primar de 

completare a ordinii de zi, care se aprobă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi 

„pentru”. 

Domnul consilier Ruşti Ionel supune la vot ordinea de zi în ansamblu, cu 

propunerea de completare aprobată, care se aprobă în unanimitate, respectiv cu 

21 voturi „pentru”. 

 

 

Se trece la primul punct al ordinii de zi – Proiect de hotărâre 

nr.3/14.01.2025 privind alegerea preşedintelui de şedinţă al Consiliului local 

al municipiului Bistriţa. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 3 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

simple a consilierilor prezenţi. 

Domnul consilier Ruşti Ionel – vă rog să faceţi propuneri pentru alegerea 

preşedintelui de şedinţă. 

Doamna viceprimar Stere Florentina-Ştefania – îl propun ca preşedinte de 

şedinţă pe domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru. 

Domnul consilier Ruşti Ionel – vă întreb dacă mai sunt şi alte propuneri. 

Nemafiind alte propuneri, domnul consilier Ruşti Ionel supune la vot 

propunerea ca domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru să fie ales preşedinte 

şedinţă, care se aprobă cu 20 voturi „pentru” şi o abţinere. Domnul consilier Bria 
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Dumitru-Alexandru a votat abţinere. Astfel a fost adoptat primul proiect de 

hotărâre. 

 

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru-Alexandru – vă mulţumesc 

pentru votul acordat. Continuăm cu următoarele puncte ale ordinii de zi. 

 

Se trece la punctul 2 – Procesul-verbal al şedinţei ordinare a 

Consiliului local al municipiului Bistriţa, din data de 18.12.2024. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot procesul-verbal, care se aprobă în 

unanimitate, respectiv cu 21 voturi „pentru”. 

 

Se trece la punctul 3 – Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a 

Consiliului local al municipiului Bistriţa, convocată de îndată în data de 

23.12.2024. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot procesul-verbal, care se aprobă în 

unanimitate, respectiv cu 21 voturi „pentru”. 

 

Se trece la punctul 4 – Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a 

Consiliului local al municipiului Bistriţa, convocată de îndată în data de 

15.01.2025. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot procesul-verbal, care se aprobă în 

unanimitate, respectiv cu 21 voturi „pentru”. 

 

Se trece la punctul 5 – Proiect de hotărâre nr.1/09.01.2025 privind 

stabilirea costului mediu lunar de întreţinere pentru anul 2025 şi a 

contribuţiei lunare de întreţinere datorate de persoanele vârstnice îngrijite 

în Căminul pentru Persoane Vârstnice Bistriţa – cod serviciu social 8730 

CR-V-I. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 11 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi 

„pentru”. 
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Se trece la punctul 6 – Proiect de hotărâre nr.2/09.01.2025 privind 

stabilirea costului serviciilor de asistenţă şi îngrijire la domiciliu a 

persoanelor vârstnice prin intermediul Direcţiei de Asistenţă Socială 

Bistriţa, cod serviciu social 8810 ID-I în anul 2025 şi contribuţia lunară 

datorată de acestea pentru serviciile acordate. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 9 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 7 – Proiect de hotărâre nr.13/16.01.2025 privind 

aprobarea volumului de masă lemnoasă care se va recolta în anul 2025, 

precum şi cantitatea şi destinaţia materialelor lemnoase care pot fi vândute 

direct, corespunzător fondului forestier proprietate publică a municipiului 

Bistriţa. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Ilieşiu Darius-Emilian, preşedintele Comisiei de urbanism 

– proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 8 – Proiect de hotărâre nr.14/16.01.2025 privind 

aprobarea preţului de referinţă al masei lemnoase pe picior, precum şi a 

preţurilor de valorificare directă a materialelor lemnoase care se recoltează 

din fondul forestier proprietate publică a municipiului Bistriţa, pentru anul 

2025. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 
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Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Ilieşiu Darius-Emilian, preşedintele Comisiei de urbanism 

– proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi 

„pentru”. 

 

 

Se trece la punctul 9 – Proiect de hotărâre nr.15/20.01.2025 privind 

însușirea documentaţiei tehnice cadastrale de înregistrare în sistemul 

integrat de cadastru și carte funciară a tronsonului 2 al străzii secundare 

nr.3 Unirea, proprietate a Municipiului Bistrita, domeniul public, cu 

destinație de uz și interes public local. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi 

„pentru”. 

 

 

Se trece la punctul 10 – Proiect de hotărâre nr.16/21.01.2025 privind 

aprobarea prelungirii duratei contractului de închiriere încheiat între 

Municipiul Bistrița și Gruparea Medicală “Alpha Med” Bistrița, având ca 

obiect spațiul situat în Aleea Bujorului nr.3, bl.9, sc.A, parter, cu destinația 

de Cabinet medical – medicină de familie. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi 

„pentru”. 
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Se trece la punctul 11 – Proiect de hotărâre nr.17/21.01.2025 privind 

aprobarea prelungirii duratei contractului de închiriere încheiat între 

municipiul Bistrița și Partidul Ecologist Român - Filiala Județeană Bistrița-

Năsăud, pentru spațiul situat în str.Gheorghe Șincai nr.16, în suprafaţă de 

77,94 mp cu destinația de sediu partid. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 12 – Proiect de hotărâre nr.18/22.01.2025 privind 

aprobarea modului de calcul al chiriei și a cuantumului acesteia pentru 

locuințele situate în municipiul Bistrița, construite prin Agenția Națională 

pentru Locuințe, aflate în administrarea Consiliului local al municipiului 

Bistrița. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 13 – Proiect de hotărâre nr.19/22.01.2025 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița 

nr.18/17.02.2011 privind constituirea Comisiei locale de ordine publică a 

municipiului Bistriţa şi aprobarea Regulamentului privind organizarea şi 

funcţionarea Comisiei locale de ordine publică a municipiului Bistriţa, cu 

modificările și completările ulterioare. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

simple a consilierilor prezenţi. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
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Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru-Alexandru – la art.I trebuie să 

alegem 3 consilieri locali în Comisia locală de ordine publică. Voi face eu 

propunerile, respectiv: doamna consilier Gaga-Seica Marioara, domnul consilier 

Dumitrescu George şi domnul consilier Ilieşiu Darius-Emilian. 

Vă propun să votăm în bloc cele 3 propuneri pe care le-am făcut. Astfel, 

supun la vot această procedură. Se aprobă cu 20 voturi „pentru” şi un vot 

„împotrivă”. Doamna consilier Dobraniş Georgeta-Rodica a votat „împotrivă”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot, prin vot secret, cele 3 propuneri, 

respectiv ca doamna consilier Gaga-Seica Marioara, domnul consilier 

Dumitrescu George şi domnul consilier Ilieşiu Darius-Emilian, să facă parte din 

Comisia locală de ordine publică. Se aprobă cu 20 voturi „pentru” şi un vot 

„împotrivă”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu, 

care se adoptă cu 20 voturi „pentru” şi un vot „împotrivă”. Doamna consilier 

Dobraniş Georgeta-Rodica a votat „împotrivă”. 

 

Se trece la punctul 14 – Proiect de hotărâre nr.20/22.01.2025 privind 

modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița 

144/25.07.2024 privind aprobarea Studiului de Fezabilitate și a indicatorilor 

tehnico-economici pentru obiectivul de investiții “Parc de specializare 

inteligenta BISTRITA INDUSTRIANOVA HUB”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 15 – Proiect de hotărâre nr.21/23.01.2025 privind 

aprobarea utilizării parțiale în anul 2025 a excedentului bugetului local 

rezultat la încheierea exercițiului bugetar la 31 decembrie 2024. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 20 voturi „pentru” şi o abţinere. Doamna 

consilier Dobraniş Georgeta-Rodica a votat abţinere. 
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Se trece la punctul 16 – Proiect de hotărâre nr.22/23.01.2025 privind 

aprobarea Studiului de fezabilitate cu componente DALI și a indicatorilor 

tehnico-economici ai obiectivului de investiții ”Centru de zi pentru 

persoane adulte cu handicap neuropsihic și mintal în municipiul Bistrița”, 

localitatea componentă Unirea nr.51. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 17 – Proiect de hotărâre nr.23/23.01.2025 privind 

abrogarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistriţa 

nr.157/29.08.2024 privind aprobarea depunerii proiectului „Centrul de zi 

pentru copii Musette” în cadrul Programului Incluziune şi Demnitate 

Socială 2021-2027. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Turc Ioan – proiectul la care ne referim este gândit să 

susțină financiar și educațional un număr de 270 de copii aflați într-o situație de 

vulnerabilitate din comunitatea bistrițeană. E un proiect cât se poate de util și cred 

că nu există om de la această masă care să nu înţeleagă cu adevărat cât de 

important este un asemenea proiect pentru societate în ansamblul ei. Sigur, ni s-

a spus că nu există spațiu. De când se discută în media, pe rețelele de 

socializare, despre faptul că Primăria dorește să renunțe la acest proiect, sigur, 

Consiliul Local este cel care are ultimul cuvânt, au apărut oameni, reprezentanți 

ai unor firme sau persoane fizice, care ar dori să intre într-un parteneriat cu 

Primăria, punând la dispoziție un spațiu pentru așa ceva. Eu cred că pentru un 

proiect atât de important nu se cuvine să ne speriem așa subit și să fugim la 

prima greutate care apare, sau la prima dificultate.  

Ni s-a spus că linia de finanțare e deschisă și că vom rescrie proiectul și că 

nu se vor pierde banii. Astea sunt declarații de intenție. Noi avem oportunitatea 

de a face un pas mai departe prin identificarea unui spațiu care, printr-o înțeleaptă 

negociere, ar putea să fie și cumpărat într-o anumită perioadă de timp, 
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valorificând acești bani care nu sunt puțini. Discutăm despre peste 5 milioane de 

lei. Acest proiect este finanțat în proporție de 98% de Uniunea Europeană. Sunt 

bani europeni. Faptul că o mică parte din bani, prin proiect sunt destinați 

reabilitării unui spațiu, care o fi acela, nu este un motiv pentru a renunța la acest 

proiect. Pentru că insist, Primăria are buget, putem închiria, putem reabilita, 

putem dota, sau putem găsi un spațiu pregătit, gata pregătit pentru așa ceva. Știu 

sigur că există. Gândiți-vă vă rog foarte bine, pentru că toți vorbim pe voce fermă 

când facem trimitere la importanța educației. Toți suntem sensibili atunci când 

vine vorba despre copii aflați în dificultate, dar atunci nu ar strica și puțină 

consecvență. 

Doamna consilier Dobraniş Georgeta-Rodica – aș vrea să repetați în plen 

toate motivele datorită cărora vreți să renunțați la proiect. Şi mai mult de atât, de 

ce, la momentul respectiv, Primăria și-a asumat toate cheltuielile ulterioare? 

Pentru că acesta a fost unul dintre motive. Primul a fost lipsa spațiului, al 2-lea a 

fost lipsa bugetului, ulterior, în cazul a 270 de copii. Mă uit la dumneavoastră la 

fiecare în parte, pentru că fiecare v-ați lovit de acești copii, fiecare v-ați întâlnit cu 

ei în parcări, murdari, prost crescuți. Ei sunt viitorii delicvenți. Eu mă lovesc de ei 

în fiecare zi în magazine. Poate că încă nu au ajuns la locuințele dumneavoastră, 

dar nu-i departe timpul ăsta și noi dăm cu piciorul la o sumă impresionantă. Cu 

ajutorul comunității am putea face un lucru extraordinar. Poate îl urmăriți mulți 

dintre voi pe Valeriu Nicolae ce face Casa bună, dar din eforturi private. Noi avem 

banii și nu vrem să-i primim.  

Da, vreau să aflu din nou motivele, să le afle toată lumea. Poate dintre 

consilierii prezenți nu au cunoștință care sunt motivele reale pentru care 

dumneavoastră spuneți stop acestui proiect. Şi dacă este unul politic, atunci este 

de mândră minune această adunare, când puneți în balanță viitorul unor copii 

care practic n-au nicio vină, chiar nu au nicio vină. Vina este a societății în care 

trăim și în care noi locuim și cumva vrem să ne dezvoltăm.  

Doamna viceprimar Stere Florentina-Ştefania – la mine a ajuns acest 

proiect și aș vrea să expun motivele pentru care s-a ajuns în această situație. 

Primul motiv și cel mai important, a fost acela că spațiul propus de către cine a 

scris proiectul, a fost absolut impropriu desfășurării activităților din proiect pentru 

cei 270 de copii. Acuma aș vrea să știți ce însemnau acele activități pentru cei 

270 de copii. Era vorba de un centru de zi în care după masa, copiii veneau, 

serveau o masă caldă și făceau câteva ore în funcție de nevoi, matematică, limba 

română, limba engleză ș.a.m.d.  

În ceea ce privește bugetul, sau valoarea de 5.200.000 lei a proiectului, din 

totalul sumei, doar suma de 13.000 lei a fost alocată renovării, reabilitării sau 

amenajării unui spațiu pentru desfășurarea acestor activități. Am mers împreună 

cu domnul primar și cu o doamnă director din primărie să vedem spațiul propus 

pentru desfășurarea activităților pentru acest proiect. Un spațiu foarte mic, de 130 

m² aproximativ, cu o singură sală și cu o bucătărie mică și cu o baie, în care ar fi 
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trebuit să desfășurăm activități pentru 270 de copii zilnic, în același interval orar, 

deci nu-i puteam împărți pe tranșe.  

Apelul este deschis în continuare. Nu am spus niciodată, sau n-am susținut 

că nu este util, este extrem de util, însă ar trebui, sau noi ne dorim să-l facem 

altfel, în așa fel încât să avem un spațiu potrivit, să fie săli suficiente, să fie săli 

curate în care acești copii să poată să își desfășoare activitatea. Imaginați-vă 270 

de copii într-o sală mare, de maxim 80m², restul fiind dependințe. Deci este 

imposibil să asigurăm condiții necesare. Noi nu ne dorim să nu asigurăm condiții 

necesare, ci să fie un proiect corect implementat. Aceasta este ideea.  

Așa cum am spus, se poate depune în continuare. Deja căutăm soluții 

pentru găsirea unui spațiu potrivit. Ne-am și gândit la o clădire, însă trebuie 

rescris în așa fel încât să alocăm și banii necesari pentru pregătirea spațiului, ca 

acesta să fie potrivit desfășurării activităților.  

De asemenea, este aici în sală și domnul director Dreptate de la Direcția 

de Asistență Socială din cadrul căreia a venit acest proiect și poate să vă 

răspundă la întrebări în continuare, dacă doriți. Nu este vorba despre niciun motiv 

politic, cred că interesul copiilor este mai presus de orice politică, nici nu intră în 

discuție. Chiar ne-am dorit să implementăm acest proiect și am vrut să îl facem. 

Însă în acest moment, în acest stadiu și în felul în care a fost făcut, nu se putea 

implementa în mod corect în așa fel încât acești copii să beneficieze în mod real 

de acești bani. Domnul Dreptate, dacă sunteți în sală, cred că sunteți, v-aș ruga 

să veniți să ne explicați și dumneavoastră.  

Doamna consilier Dobraniş Georgeta-Rodica – dacă aţi fi dorit, realmente, 

puteați să faceți un apel public către zona privată, dar nu am văzut acest efort al 

dumneavoastră.  

Doamna viceprimar Stere Florentina-Ştefania – am discutat și varianta 

schimbării spațiului, nu s-a putut. Pe de altă parte, dacă domnul consilier Turc a 

spus că a avut, știu eu, din partea privaților semnale, de ce nu le-a avut și atunci 

când a fost scris proiectul, pentru că la noi a ajuns destul de târziu și într-o fază 

în care eram deja obligaţi să facem pașii, deci era deja ajuns la maturitate? În 

noiembrie am discutat dacă putem sau nu schimba spațiul, nu se mai putea 

schimba și de asemenea, dacă sunt oameni din privat care doresc să pună la 

dispoziție spațiu, noi suntem deschiși oricăror discuții, nu intră în discuție să 

închidem această posibilitate. Însă, așa cum am spus, trebuie redepus din nou 

acest proiect. Dacă găsim un spațiu cu mare drag, suntem deschiși să acceptăm 

orice colaborare.  

Domnul primar Lazany Gabriel – aș vrea să intervin și eu, să spun câteva 

cuvinte înainte de intervenția domnului Dreptate. În momentul în care am preluat 

mandatul de primar, am luat și am analizat fiecare proiect în parte, cu maximă 

responsabilitate. 24 de ani am lucrat în sănătate și cred că m-am ocupat de copii 

mai mult decât oricare din jurul acestei mese sau din sală, și mă puteți acuza de 

orice, doar de empatie nu. Probleme am întâmpinat cu foarte multe proiecte și n-



14 

are rost să le dezbatem aici. Sub nicio formă nu este vorba de o răzbunare sau 

de un conflict politic, pentru că la masă, ați văzut, avem acuma o alianță pentru 

Bistrița și pentru comunitate. Chiar și proiectul precedent de la punctul 16 de pe 

ordinea de zi, a avut, să știți, foarte multe probleme, Centrul de zi pentru 

persoane adulte cu handicap neuropsihic, dar am reușit să-l corectăm și să-l 

aducem într-o fază realizabilă.  

În momentul în care eu îmi asum un proiect, îmi place să-l și duc la bun 

sfârșit și mai mult decât atât, să fie un proiect funcțional. Sigur că ne dorim să 

venim cu orice în sprijinul acestor copii, sau a copiilor care au aceste nevoi, dar 

ne dorim să venim în sprijinul lor la modul cel mai sustenabil, adică să o facem la 

modul responsabil, nu să ne batem joc de un proiect și de banii care ne vin. Sigur 

că dacă vom avea oportunitate, și vom găsi spațiu oportun, vom face lucrul ăsta 

și îl vom rescrie. Dar ca să depunem un nou proiect, să-l amenajăm în alt spațiu, 

să avem o regândire a bugetului dacă trebuie amenajat, trebuie să renunțăm la 

acest proiect și să venim cu o cerere de finanțare nouă. Pentru că vă garantez 

că indiferent în ce spațiu te duci, cu 13.000 lei nu-l poți să amenaja sub nici o 

formă.  

Ne dorim să sprijinim copiii, ne dorim să sprijinim comunitatea și asta vom 

face, pentru că eu cred că la această masă și în jurul acestei mese, toți pe care 

îi vedeți sunt oameni responsabili, care și-au luat un angajament față de 

societate.  

Domnul director executiv Dreptate Radu – referitor la proiectul de față, eu 

intervin pe partea de specialitate. Deci, așa cum spunea doamna viceprimar și 

domnul primar, acest spațiu nu întrunește condițiile standard de calitate 

prevăzute de legislația în vigoare. Dacă pornim în această situație cu acest 

spațiu, riscăm ca la sfârșitul proiectului să nu putem obține licența de funcționare 

a centrului, ceea ce înseamnă returnare a întregii sume de bani. Deci ca să putem 

face acest centru, trebuie să avem un spațiu adecvat pentru așa ceva. Ceea ce 

avem acuma nu se pretează a putea fi licențiat. Acest proiect se va face, așa cum 

spunea domnul primar, nu vă faceți probleme, pentru că Direcția de Asistență 

Socială are până în prezent nouă proiecte sociale, nouă are făcute, care toate au 

obținut susținerea conducerii primăriei. Şi se va face, dar nu în aceste condiții. 

Așa cum spunea domnul primar, nu putem risca să ne facem de minune, pentru 

că nu greșim de două ori. Deci acest spațiu nu întrunește aceste condiții, și atunci 

mai bine regândim cererea de finanțare, căutăm un spațiu adecvat după modelul 

existent în oraș, ca să putem face ceva care să rămână pentru copii, pentru că 

ăsta e rostul nostru aici, valoarea noastră ca oameni, ce facem pentru alții. Şi nu 

putem face un centru pe care după aceea să nu îl putem licenția și pe urmă să 

dăm banii înapoi pentru că nu-l putem licenția. 

Doamna consilier Macarie Doina – vreau să vă întreb mai întâi, domnule 

Dreptate, dacă ceea ce afirmați dumneavoastră, că spațiul respectiv nu 

întrunește condițiile, a fost ca urmare a unei evaluări făcute de către o echipă de 
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specialiști pe baza unei grile de evaluare? Asta vreau să vă întreb pe 

dumneavoastră. Iar pe domnul Lazany, vreau cu tot respectul să-l contrazic. 

Dacă dumneavoastră susțineți că v-ați ocupat cel mai mult de copii, să știți că eu 

lucrez în învățământ de 29 de ani, dintre care 21 de ani fac voluntariat la Centrul 

Comunitar pentru Tineret al Municipiului Bistrița. Vreau să aduc în atenția 

dumneavoastră faptul că motivul invocat de doamna viceprimar și anume că 

spațiul este impropriu, să știți că în anul 2002 și în anii 2003, 2004 și următorii, 

până când Centru pentru Tineret s-a reabilitat din fonduri europene, nu ştiu exact. 

Domnul preşedinte de şedinţă – pe fonduri europene a fost reabilitat.  

Doamna consilier Macarie Doina – ideea este că în acest spațiu aveam 

copii care la un moment dat nu mai aveau loc pe scaune și stăteau pe jos și așa 

se făcea educație. Cu 30-40 de copii în sală, făceam educație și ploua din tavan. 

La un moment dat, în 2007, am adus bani de acasă ca să plătim curentul, pentru 

că nu mai aveam finanțare. Deci, dacă dorim să facem educație, educația se 

poate face în orice condiții, adică o singură condiție este, să-ți dorești. 

Doamna consilier Gaga Seica Marioara – după cum bine știm cu toții, într-

adevăr este un proiect foarte bun. Acuma eu zic că poate cea mai bună soluție 

în momentul de față ar fi să-l retrageți de pe ordinea de zi, să-l rediscutăm, să 

căutăm soluții, poate împreună și la masă cu mediul privat, poate găsim o 

variantă. Că știți foarte bine cât de greu se obțin finanțările și atunci, poate că n-

ar fi rău, decât să dăm cu piciorul așa de ușor la niște bani.  

Domnul primar Lazany Gabriel – cererea de finanțare s-a scris în anumite 

condiții, adică respectând anumite articole și o anumită locație propusă. Ca să 

putem veni cu altceva, trebuie să venim cu o altă cerere. 

Domnul director executiv Dreptate Radu – referitor la întrebarea pusă de 

doamna consilier, într-adevăr felicit, centrul de zi este un model de bună practică 

în România și așa ceva ne dorim pentru copii și nu are sens să facem un spațiu 

în care avem altceva. Iar evaluarea de care spuneți, într-adevăr ne-am raportat 

la standarde de calitate a serviciilor sociale, standarde care sunt piedică 

dirimantă în obținerea licenței de funcționare. Deci, asta vă garantez, că centrul 

se va face, dar trebuie să-l facem în condiții, așa cum ați spus dumneavoastră, 

orice pionierat are lucrurile lui, pașii lui. La acel model care l-ați dat 

dumneavoastră, cred că este ceea ce ne dorim.  

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – profit că este și domnul director. Am 

văzut în ultima vreme pe la televizor și acțiuni private în care ați văzut copii legați 

de paturi, am văzut bătrâni legați de paturi și profitând ca ONG-uri. Încă o dată, 

nu suspectez orice ONG și salut până la urmă orice inițiativă privată. Dar eu, în 

comisie, discutând acest proiect, nu prevedea și un parteneriat, ca și aspect. Nici 

eu nu cred, tot în dezbaterea din comisie, așa cum am discutat că în 80m² dacă 

scădem bucătăria și baia, putem înghesui acolo 200 de copii, nici nu pun 

problema cu 270, și 100 de copii. Adică până la urmă, că tot vorbim de educație, 

vorbim de modernism, vorbim că suntem în secolul XXI. Cred că, și eu am înțeles, 
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așa că dacă rămâne în forma asta, nu vom obține avizele. Adică haideți să fim și 

coerenți puțin. Dacă se renunță acuma, se poate depune un alt proiect cu o 

suprafață eligibilă. Și așa mi s-a spus, că nu prevede acest proiect Mustte, cu 

parteneriat public-privat, orice inițiativă privată. Păi de asta vreau și punctez încă 

o dată, că în comisie am discutat ceva, ori aici să vine că putem și pe 50m² și că 

putem să stăm și pe jos. Eu sunt de acord, putem sta, că decât nimic, e mai bine 

să facem. Şi nici eu nu-s străin de ajutoare, că am şi copii pe care îi ajut 

permanent, că n-am vrut să spun lucrul ăsta, că e o acțiune pur personală. Dar 

dacă tot există niște fonduri și dacă chiar prevede legea și se pot crea 

parteneriate, eu din prin 2012 tot vorbesc de parteneriate publice-private, unii mi-

au spus că pentru unele risc să ajungem în penal. Deci sunt adeptul inițiativelor 

de parteneriat public-privat, sunt adeptul exploatării oricărei oportunități, sunt 

conștient că suntem o țară încă cu multe probleme sociale, dar dacă se poate, 

se pot duce la un alt standard, păi să mergem la un standard. Deci din punctul 

ăsta de vedere, adică aici vreau să mi se clarifice foarte clar, adică proiectul, în 

ce condiții și chiar să fie din partea Primăriei chiar în acest moment, că există un 

angajament, că vom căuta soluții să facem un centru, dar corespunzător. Adică 

nu accept acuma să mai discutăm. Sunt un om care am fugit toată viața de 

improvizație sau de ceva numai ca să fie. Că dacă vrem să marcăm, aia e politică, 

când facem ceva numai ca să fie. Dacă vrem să facem ceva, să facem la 

standardele actuale. Pentru că noi în privat, dacă fac o hală, ISU nu îmi de avize 

până nu îndeplinesc toate condițiile. Păi cum adică, la mine la privat trebuie să 

îndeplinesc toate condițiile ca să fac o hală, să am un sistem anti-incendiu 

ș.a.m.d. și că venim acuma și spune că la stat se poate, că pe stat nu îl 

controlează. Adică să nu intrăm nici în utopia asta, din punctul meu de vedere, 

adică că e vorba de stat, că e vorba de mediul privat, să respecte legislația, de 

norme de securitate, de norme de sănătate și igienă și absolut tot. Chiar și copiii 

ăia, păi cum îi integrăm? Să-i ținem în mizerie, că le dăm o masă? Adică ori 

discutăm de standardele actuale, că bănuiesc că europenii ne dau bani să 

respectăm niște standarde. Şi eu cunosc câteva, acele case de la Teaca, care 

au fost niște proiecte olandeze, le-au făcut case și rămânând fără copii, să se 

autogospodărească. Adică li s-au pus mașini de spălat și cineva să-i consilieze, 

să-și facă temele, să meargă la școală. Deci vedeți, sunt viziuni, cunosc multe 

viziuni de genul ăsta și sunt preocupări ale multor ONG-uri serioase. Dar prima 

condiție care au pus-o și firma olandeză cu acele case de la Teaca, să respectăm 

standardele. Numărul de copii, apropo, nu că putem băga acolo 50 în loc de 10. 

Adică iertați-mă, haideți să vorbim totuși coerent, că suntem consilieri, și totuși 

să nu cădem în latura asta subiectivă.  

Domnul consilier Turc Ioan - domnule director, vă rog frumos să-mi spuneți 

cine a ales spațiul?  

Domnul director executiv Dreptate Radu - acest spaţiu ne-a fost oferit și 

pus la dispoziție prin Direcția Patrimoniu. Colega mea care s-a ocupat de proiect 
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a discutat cu colegii, cu domnul primar, și acesta a fost singurul disponibil pentru 

astfel de activitate.  

Domnul consilier Turc Ioan – deci domnule director, proiectul s-a depus fără 

precizarea unui spațiu, urmând ca acest lucru să se facă mai târziu. Este corect? 

Da, bun. De ce n-a fost identificat un spațiu, sigur, atunci când proiectul a ajuns 

la maturitate, care să corespundă? Păi, noi toți venim acuma și nu știu, ne auto-

incriminăm că n-avem spațiu? Dar de ce n-avem spațiu, că puteam să avem? 

Doar atât vreau să spun. Și dacă aș fi avut o anumită continuitate, proiectul 

acesta s-ar fi implementat 100%, știți foarte bine ce spun.  

Domnul consilier Filip Alexandru-Tudor – aș dori să știu, în condițiile în care 

s-ar renunța la actualul proiect, ce șanse avem procentual, să obținem finanțare 

pe scrierea următorului, în ce măsură să-mi ziceți, putem să obținem o următoare 

finanțare pentru un nou spațiu care v-a fi identificat, să fie scris? 

Doamna consilier Gaga Seica Marioara – e greu să avem garanții de genul 

ăsta.  

Domnul consilier Filip Alexandru-Tudor – cât mai există programul? 

Domnul director executiv Dreptate Radu – deci programul există, în 

momentul în care avem spațiul adecvat, exemplu pe care l-a dat doamna 

consilier, reușita de a obține un proiect este de 100%, vă garantez. Ştiu că sunt 

bani, știu că se vrea și sunt proiecte foarte grele, să știți, și suntem obligați prin 

lege să le avem, dar la condițiile standard, deci nu altfel.  

Doamna consilier Dobraniş Georgeta-Rodica – în şedinţa Comisiei 

economice, una dintre colegele care s-a ocupat de acest proiect, spunea că la 

un moment dat, că putem să zicem să declarăm că se termină perioada de grație 

și vom avea doar 15 copii. Bun, problema pe care aș pune-o acum, de unde știm 

că vor fi din capul locului 270 de copii? E clar domnule Urîte, că nici eu nu-mi 

doresc să văd 270 de copii în 130m², dar e foarte evident că cei care au făcut 

proiectul și-au luat o marjă. Da, un număr maxim ipotetic, nu cred că știa ea exact 

că sunt 269, 240 sau 50. Ideea e că noi nu vrem deloc să facem ceva, nici măcar 

din punctul dumneavoastră de vedere, acum. Din partea asta n-am găsit o 

soluție. Am înţeles că sunteţi împotriva proiectului de acum, dar veniți cu o soluție. 

Da, soluție imediată, că voi, ca oameni, generați niște oameni care nu vă vor 

conveni în viitor. Viitori delicvenți. Că deja rata este foarte scăzută, adică vârsta 

lor este deja foarte tânără când fură din magazine și jefuiesc oameni pe stradă. 

Adică în perspectiva că peste un an mai primiți niște bani, acuma foarte bine, 

abrogați această hotărâre. Dumneavoastră ați scris o chestie frumoasă, v-am citit 

proiectul, excursii, psiholog, masă caldă. Da, frumos, dar pe hârtie doar. Copiii 

ăia n-au de unde să înțeleagă ceea ce vorbim noi aici, că lor le este foame. Ăia-

s bătuți și ținuți în stradă să cerșească și nu vă convin. Sigur, nu vă convin când 

îi vedeți, dar gândiți-vă la ei în momentul când abrogați acest proiect. 

Domnul consilier Mathe Attila - am și eu două întrebări. Care ar fi impactul 

bugetar dacă s-ar implementa acest proiect? Şi din ce am înțeles în comisie, 
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acest proiect se poate rescrie și redepune și ar câștiga, cum ați menționat 

anterior.  

Domnul director executiv Dreptate Radu – nu suntem la primul proiect de 

genul acesta, doamna consilier, suntem la al 2-lea proiect.  

Doamna consilier Dobraniş Georgeta-Rodica – ştiu, şi chiar am spus lucrul 

ăsta. O parte din copii s-au recuperat, ceea ce e favorabil dumneavoastră. Bravo, 

felicitări! 

Domnul director executiv Dreptate Radu – şi a avut rezultate foarte bune. 

A fost model de bună practică, dar din primul proiect am tras învățămintele. 

Pentru a continua 5-10 ani aceste tipuri de proiecte, trebuie să avem un spațiu 

disponibil pe 10, pe 20 de ani, nu pe 3 ani, nu pe 4 ani, pentru că la finalul 

proiectului n-am mai avut unde să ne continuăm proiectul. Și atunci am învățat 

din primul proiect, că avem nevoie de o clădire adecvată pe perioadă lungă, 

minim 8-10 ani. Din acei copii, să știți, foarte mulți au ajuns la liceu, mulți au trecut 

clasa, mulți astăzi lucrează și multe mame știu să se poarte cu copiii lor. Deci 

experiență există, dar avem nevoie, aşa cum spuneau domnii consilieri, avem 

nevie de spațiu adecvat, ca rezultatele să fie pe măsură. 

Pentru domnul consilier Mathe, costurile le-a menționat doamna 

viceprimar. În ceea ce privește a 2-a întrebare, proiectul se poate rescrie, pentru 

că vă spun, este unul din cele mai grele servicii sociale licențiate, supuse 

finanțărilor nerambursabile. Numai standardul pentru un astfel de centru de zi are 

84 de pagini și are vreo 80 de registre pe care trebuie să le respecți. Deci este 

foarte greu. Nimeni nu se va înghesui să facă astfel de centre, deși prin lege toată 

lumea este obligată să aibă un astfel de centru. Şi se va face.  

 Domnul consilier Dumitrescu George – sunt convins că o să se facă 

proiectul, mă gândesc, și îl faceți dumneavoastră. Cât timp ia ca să îl avem, să-l 

puneți în aplicare, să-l aduceți din nou în fața noastră? Aproximativ. 

Domnul director executiv Dreptate Radu – în funcție de spațiul pus la 

dispoziție, în momentul în care există spațiu, vă putem da un răspuns.  

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – în dezbaterile din comisia economică, 

doamna Dobraniş, spuneați că sunt chiar sute, chiar dumneavoastră spuneați că 

50, 60, 100 sunt numai în Viișoara, că sunteți probabil mai documentată decât 

mine și respect poziția. Dar ca să fie lucrurile clare, eu întreb dacă la acest proiect 

așa cum e formulat, s-ar schimba spațiul ăla care nu corespunde din ce spuneți 

dumneavoastră, domnul director, direct cu un alt spațiu de 1.000m², să înțeleg 

că poate merge proiectul înainte sau nu? Doar dacă-l retragem? Să mi se spună 

și juridic, și de către doamna secretar, dacă e cazul, sau de la proiecte, deci 

„franc”, dacă lăsăm așa, riscăm să nu putem implementa. Deci dacă se poate, 

doar schimba spațiul. Mâine am găsit un alt spațiu de 1.000m², sau de cât trebuie. 

Dar dacă nu se poate, atunci suntem în fața unui aspect. Trebuie ca să poți să 

depui, nu poți depune două proiecte, că așa mi s-a spus. Adică dacă am înțeles 

bine, dacă rămânem cu ăsta, cu riscul de a nu-l putea omologa, nu putem avea 
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alt proiect. Dacă retragem acuma imediat și venim cu un alt proiect, se pot obține 

alți bani. Greșesc cu ceva, domnul director? Acuma vreau să mi se spună, dacă 

se răspunde la întrebare, lucrurile sunt clare și gata.  

Doamna viceprimar Stere Florentina-Ştefania – noi trebuia să comunicăm 

în noiembrie o locație, nu am avut o locație disponibilă sau o locație care să poată 

fi renovată, reabilitată cu 13.000 lei, bani care erau cuprinși în proiect. Asta a fost 

problema. Noi am discutat, am dezbătut foarte puternic acest subiect datorită 

lipsei suprafeței necesare și de asemenea, riscului foarte mare de a nu fi acreditat 

acest spațiu și acest centru de zi. Asta este singura problemă. Noi am închis 

practic nemaifăcând mai departe pașii legali necesari. Acuma noi nu putem să 

schimbăm spațiul, ci trebuie să renunțăm la proiect și să rescriem proiectul și să 

indicăm altă variantă. Deci nu se poate merge în continuare cu acest proiect.  

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – în această ordine de idei, aș ruga 

totuși pe domnul primar să facă un angajament că vom lua cu atenție, pe repede 

înainte și să gândim acest proiect să meargă înainte, în cel mai scurt timp. 

Domnul primar Lazany Gabriel – deci eu m-am și gândit deja la un spațiu. 

Nu putem pe ăsta, înțelegeți lucrul ăsta, nu mai putem. Deci, trebuie să mergem 

cu altă cerere, să prevedem alt buget în care să și facem reabilitarea spațiului 

respectiv, pentru că și copiii ăștia trebuie să desfășoare activitățile în anumite 

condiții. Credeți-mă că mă țin cu dinții de fiecare proiect care este sustenabil. Nu 

putem merge înainte cu un proiect care să fie un eșec. Hai că „îl dăm de gard” 

pe românește. Haideți să facem lucrurile în modul cel mai firesc și să facem 

proiectele să fie bune.  

Doamna consilier Gaga Seica Marioara - doar o mențiune aș mai dori să 

fac, domnule primar și doamnă secretar. Atâta timp cât noi n-am avut prevăzut 

de la bun început în acest proiect spațiu, știți foarte bine că legislativ nu avem 

nicio interdicție acuma să punem la dispoziție alt spațiu, deci dacă tot există în 

gândirea dumneavoastră un spațiu, păi haideți să-l punem la dispoziție acum, să 

continuăm acest proiect.  

Domnul primar Lazany Gabriel – a fost un termen la începutul lunii 

noiembrie, care trebuia pus spațiu la dispoziție. Era o etapă a proiectului, nu l-am 

avut și nu s-a depus. Dacă s-ar fi depus înainte, dacă considera că spațiul este 

oportun, ne duceam cu el înainte și îl făceam așa cum era. Dar în momentul de 

față eu consider că acest proiect este neeligibil și am discutat cu specialiștii, cu 

colegii, am făcut ședință pe baza acestui proiect. Şi cum l-am corectat cel cu 

Centrul de zi pentru persoanele cu handicap împreună cu echipa de arhitecţi și 

am putut face corecturile, toate corecturile care s-au impus legate de acest 

proiect, cum am corectat proiectul de la grădinița de la Sigmir, care era prevăzută 

o grădiniță cu toalete afară, am făcut foarte multe corecții pe proiecte și sunt alte 

și alte proiecte pe care va trebui să facem corecții împreună, și multe vi le-am 

prezentat prin intermediul domnului viceprimar. Sunt proiecte multe făcute pe 

genunchi.  
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Domnul preşedinte de şedinţă – avem o solicitare de luare de cuvânt a unui 

reprezentant al Consiliului Județean Elevilor. Vă rog să ne pronunțăm prin vot. 

Supun la vot solicitarea. Votul este secret. Se aprobă cu 14 voturi „pentru” şi 7 

voturi „împotrivă”.  

Domnul Staicu Alin Ștefan – sunt vicepreședinte al Consiliului Județean al 

Elevilor Bistrița-Năsăud, care este unica structură de reprezentare a elevilor din 

județ și sub structura Ministerului Educației. Sunt aici pentru că îmi doresc un 

proces, un sistem educațional cât mai bun pentru colegii mei și pentru viitorii mei 

colegi. Observ că la nivelul județului nostru există câteva grupuri defavorizate cu 

care de multe ori am încercat și noi să lucrăm și este foarte vizibil că au nevoie 

de ajutor. Mă bucur, m-am bucurat foarte mult să aud că în localitatea 

dumneavoastră, în municipiul Bistrița, se pot atrage atâția bani, o sumă atâta de 

mare care ar fi foarte importantă pentru procesul educațional și pentru a ajuta 

niște persoane din comunitatea noastră. Educația este punctul primar al societății 

și consider că acești 270 de copii care sunt beneficiarii acestui proiect, vor fi 

adulții responsabili din viitor, cetățenii și adulții responsabili din viitor. Sper ca 

autoritățile să ia o decizie cât mai bună pentru a nu pierde acest proiect. Vă 

mulțumesc! 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se adoptă 

cu 16 voturi „pentru”, 4 voturi „împotrivă” şi o abţinere. Domnii consilieri Turc Ioan, 

Dobraniş Georgeta-Rodica, Macarie Doina, Gaga Seica Marioara au votat 

„împotrivă”, iar domnul consilier Filip Alexandru-Tudor a votat „abţinere”. 

 

 

Se trece la punctul 18 – Proiect de hotărâre nr.24/23.01.20025 privind 

desemnarea reprezentantului Consiliului local al municipiului Bistrița în 

Consiliul Administrativ al Centrului Cultural Municipal „George Coșbuc” 

Bistrița. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

simple a consilierilor prezenţi. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul preşedinte de şedinţă – la acest proiect de hotărâre trebui să 

desemnăm un reprezentant al consiliului local în Consiliul Administrativ. 

Permiteţi-mi să îl propun pe domnul viceprimar Hangan Sorin. Vă supun la vot 

această propunere, votul este secret. Se aprobă cu 18 voturi „pentru” şi un vot 

„împotrivă”. Nu au votat 2 consilieri. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se adoptă 

cu 20 voturi „pentru” şi un vot „împotrivă”. Doamna consilier Dobraniş Georgeta-

Rodica a votat „împotrivă”. 
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Se trece la punctul 19 de pe ordinea de zi (completare la dispoziție): 

Proiect de hotărâre nr.25/28.01.2025 privind încheierea unui acord de 

parteneriat între Municipiul Bistrița și Compania Națională de Administrare 

a Infrastructurii Rutiere S.A., pentru realizarea obiectivului de investiții 

”Pasaj denivelat pe DN17 intersecție cu DN 17C (strada Lucian Blaga), 

Municipiul Bistrița” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorităţii absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele de ședință: 

proiectul a primit aviz favorabil în comisiile reunite ale consiliului local. 

Intervenții, dacă sunt? Nu sunt. 

Vot, vă rog! 

Cu 20 de voturi ”pentru și o ”abținere” - proiect adoptat. Mulțumesc! S-a 

abținut de la vot doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica. 

 

Se trece la punctul 20 de pe ordinea de zi (completare la dispoziție): 

Proiect de hotărâre nr.26/28.01.2025 privind încheierea unui acord de 

parteneriat între Municipiul Bistrița și Compania Națională de Administrare 

a Infrastructurii Rutiere S.A., pentru realizarea obiectivului de investiții 

“Pasaj denivelat pe DN17 intersecţie cu VBN – Varianta de ocolire a 

Municipiului Bistriţa” 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele de ședință: 

precizarea fiind că vorbim de intersecția cu centura din Viișoara de la Petrom.  

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorităţii absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele de ședință: 

proiectul are avizul comisiilor reunite - aviz favorabil. Vă rog intervenții, dacă 

sunt? Nu sunt.  

Vă rog să votăm proiectul! Mai aștept două voturi, vă rog! 

Cu 20 de voturi ”pentru”  și o ”abținere” -  proiect adoptat, mulțumesc! S-a 

abținut de la vot doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica. 

 

 

Se trece la punctul 21 de pe ordinea de zi (completare la dispoziție): 

Proiect de hotărâre nr.27/28.01.2025 privind încheierea unui acord de 

parteneriat între Municipiul Bistrița și Compania Națională de Administrare 

a Infrastructurii Rutiere S.A., pentru realizarea obiectivului de investiții 

“Pasaj denivelat pe DN17 intersecție cu acces la Kaufland si Cibela, 

Municipiul Bistriţa” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorităţii absolute a consilierilor locali în funcţie. 



22 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele de ședință: 

proiectul a primit aviz favorabil din partea comisiilor reunite.  

Intervenții, dacă sunt? Nu sunt. Vot, vă rog!  

Cu 19 voturi ”pentru” și 2 ”abțineri” - proiect adoptat. Mulțumesc! S-au 

abținut de la vot doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica și domnul consilier 

Turc Ioan. 

 

 

Se trece la punctul 22 de pe ordinea de zi (completare la dispoziție): 

Proiect de hotărâre nr.28/28.01.2025 privind încheierea unui acord de 

parteneriat între Municipiul Bistrița și Compania Națională de Administrare 

a Infrastructurii Rutiere S.A., pentru realizarea obiectivului de investiții 

“Pasaj denivelat pe DN17 intersecție cu acces zona Altex, Municipiul 

Bistriţa” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul  deschis al 

majorităţii absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele de ședință:  

proiectul a primit, de asemenea, aviz favorabil din partea comisiilor reunite. Vă 

rog dacă sunt intervenții? Dacă nu sunt, vă rog să votăm proiectul în forma 

prezentată de inițiator. Votați, vă rog! 

Cu 18 voturi ”pentru” și 3 ”abțineri” - proiect adoptat. Mulțumesc! S-au 

abținut de la vot doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica, doamna consilier 

Macarie Doina și domnul consilier Turc Ioan. 

 

 Se trece la punctul 23 de pe ordinea de zi (completare la dispoziție): 

Proiect de hotărâre nr.29/28.01.2025 privind aprobarea proiectului „Coridor 

verde de mobilitate urbană în centrul istoric al municipiului Bistrița” și a 

cheltuielilor legate de proiect. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorităţii absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele de ședință:  

proiectul are avizul comisiilor reunite - aviz favorabil. 

Vă rog dacă sunt intervenții? Dacă nu sunt, vă rog să votăm proiectul! 

Mai așteptăm un vot... 

Cu 20 de voturi ”pentru” și o „abținere” - proiect adoptat, mulțumesc! S-a 

abținut de la vot doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica. 

 

Se trece la punctul 24 de pe ordinea de zi (completare la dispoziție): 

Proiect de hotărâre nr.30/29.01.2025 privind aprobarea înaintării unei cereri 

de trecere a imobilului, construcție și teren, situat în municipiul Bistrița, 

Bulevardul General Grigore Bălan nr.17, înscris în CF nr.84612 Bistrița, din 

domeniul privat al Statului Român în domeniul privat al Municipiului Bistrița 
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Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorităţii calificate a consilierilor locali în funcţie. 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru – Președintele de ședință: de 

asemenea, proiectul are avizul favorabil al comisiilor reunite.  

Vă rog dacă sunt intervenții? Nu sunt. 

Cu 21 de voturi ”pentru” -  proiect aprobat. Mulțumesc! 

 

 

 

Se trece la punctul 25 de pe ordinea de zi:  Plângerea prealabilă a 

Societății AQUABIS S.A., înregistrată la Primăria municipiului Bistriţa cu 

nr.120264/11.12.2024, prin care solicită revocarea Hotărârii nr.52/30.03.2023 

privind însuşirea documentaţiei tehnice de actualizare informații cadastrale 

ale imobilului situat în Bistrița, strada Constantin Roman Vivu, identificat în 

CF nr.74816 Bistrița, proprietate a Municipiului Bistrița, domeniul public şi 

Informarea nr.4451/20.01.2025 a Direcţiei Patrimoniu şi a Direcţiei Juridice, 

Resurse Umane, Achiziţii Publice 

Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință, solicită 

avizul Comisiei juridice și administrație publică locală. 

Domnul consilier Dumitescu George – Președintele Comisiei juridice și 

administrație publică locală: aviz favorabil. 

Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință 

Mulțumesc! 

Aviz favorabil, înțeleg, pentru respingere. 

Ca și tehnică de vot, ne vom pronunța pentru admiterea plângerii, că nu 

este altă variantă. Deci, vă supun la vot admiterea plângerii... 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu: păi nu admiterea, domnul președinte! 

Dacă votăm respingerea plângerii, dar eu sincer, nu-nțeleg.... 

Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință:  nu vi 

se pare normal să-și adune voturi cei care vor s-o pice, strategic vorbind? Bun - 

respingerea plângerii v-o supun la vot.... 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu: n-am înțeles argumentele 

dumneavoastră, aveți experiență, mai formulați o dată. 

Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință:  deci 

cine dorește să o vadă, n-are decât să adune votul. Dar nu e o problemă, suntem 

..., azi suntem bine.  

Domnul consilier Urîte Florin-Radu: poate că ar merita și un pic de 

dezbatere. Și dacă îmi dați voie, aș face câteva mențiuni. Eu chiar nu înțeleg. Să 

înțeleg că peste câțiva ani cu ..., apropo de legislație, să ne trezim că pe unde au 

ei conducte să ceară să trecem în patrimoniul lor, că la început le dăm gratis. La 

fel se întâmplă și cu Electrica, se întâmplă și cu Aquabis-ul, probabil și cu cei de 

la gaz. Noi le tot cedăm să vină cu magistrale și cu tot felul de mai mari sau mai 
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mici, după care le vor în proprietate, gratis. Adică mie mi se pare absurd,  ca 

acolo, în C.R. Vivu, că a rămas o locație cu niște robineți sau ce, să țină ei așa, 

morțiș, să treacă în patrimoniul lor? Sau nu înțeleg ce, ce, sau ce doresc de fapt, 

sau să le dăm alte terenuri sau care e scopul? Până la urmă.., că până la urmă, 

instituțional, cred că ar trebui să se poarte dialoguri coerente între Instituția 

Primăriei și Aquabis sau între Instituția Primăriei și Electrica. Dar mie mi se pare 

puțin aiurea, cu tot cu treceri, că cine e proprietarul, că văd un război din ăsta, 

cine e proprietarul? Sau să punem, să punem și noi taxe pe magistralele lor, că 

tot nu ne fac mare lucru. Numai că o să aibă impact în sânul populației, o să 

mărească tarifele.  

Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință: da, 

mulțumesc! Nu sunt intervenții. Deci ne pronunțăm conform avizului, pentru 

respingerea cererii. Pentru respingere, vă rog! 

(se discută în sală fără microfon) 

Doamna Hriscu Luciana-Maria – Secretarul general al municipiului: cu 

privire la ce, la modalitatea de vot? Păi dumneavoastră aveți de votat admiterea 

sau respingerea plângerii. Da, este în interesul primăriei. 

Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință:  votăm 

respingerea, am precizat.  

Da, ne pronunțăm pentru respingere. Da, poftiți, da, da! 

21 de voturi ”pentru” respingerea plângerii prealabile. Mulțumesc!  

Dacă mai sunt alte chestiuni? Suntem în ședință ordinară.  

 

Intrebări, interpelări 

Doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica: aș dori să pun o întrebare a 

unui cetățean.  

Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință:   numai 

un pic mai tare vă rog, dacă puteți, că ne acoperă.... 

Doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica: aș dori să pun o întrebare. 

Un cetățean m-a împuternicit să vă ... 

Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință:   

sunteți la partea de interpelări ... 

Doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica:  dacă se poate? 

Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință:   da, 

vă rog,  poftiți! 

Doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica: spune că plătim, în 

continuare, 20.000 lei în fiecare zi pentru deszăpezire. Omul este nedumerit dacă 

..., adică vrea să fie lămurit dacă avem două contracte de deszăpezire, că unul 

este făcut în 2021, unul în 2025. Este vreunul anulat sau reziliat? 

Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului: este un acord cadru care 

se încheie pe 4 ani. La acordul cadru se încheie anual contracte subsecvente. 

Deci nu sunt contracte diferite. Față de acordul cadru care, ultimul contract 
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subsecvent s-a terminat la 31 decembrie, am refuzat să semnez următorul 

contract subsecvent care era până în aprilie, având în vedere prețul mare, și am 

făcut o negociere pe aceste luni, prin care prețul a fost diminuat cu aproximativ 

30%, dacă bine rețin, ceea ce aduce o economie substanțială la bugetul DIS – 

ului (Direcția de Infrastructură și Servicii). 

Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință: da, 

mulțumim! Dacă mai sunt alte intervenții? 

Vă rog, domnule consilier Mathe! 

Domnul consilier Mathe Attila: mulțumesc! Se încălzește vremea și m-a 

întrebat un cetățean dacă anul acesta, într-un parteneriat cu Supercom- ul, se 

poate colecta masa verde de la case? Mulțumesc! Deci iarba și crengile, 

curățenia de primăvară. Mulțumesc! 

Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului:  da, o să luăm legătura cu 

cei de la Supercom, să vedem un pic când au în program prevăzut lucrul ăsta și 

vă comunicăm dacă cumva se va impune să devansăm programul. Nu cred că 

vor răspunde negativ la solicitarea noastră.  

Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință: vă rog, 

domnule consilier Turc! 

Domnul consilier Turc Ioan: rog executivul să ne prezinte care este situația 

legată de Pasajul Gării - Tărpiului, pasajul auto subteran. Doamna director 

Ivașcu, am văzut-o că-i aici.  

Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului: acum am solicitat, am 

solicitat ca proiectantul să aducă un aviz din partea Comisiei pentru siguranța 

traficului.  

Domnul consilier Turc Ioan: nu știu, un aviz suplimentar, nu? Avizul ăsta nu 

era prevăzut prin certificatul de urbanism, adică un proiect fără avize? S-a emis 

certificat de urbanism și autorizație de construire fără avize? Sau mă rog, 

autorizația urmează, dar certificatul? 

Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului: dumneavoastră puneți 

întrebarea asta?  

Domnul consilier Turc Ioan: păi nu, eu o pun, sigur că da, pentru că e stupid 

și nu, nu e adevărat, nu este adevărat, nu corespunde realității.  

Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului: o singură comisie care 

acordă avize pentru siguranța traficului, cea de la București, din cadrul 

Ministerului Transportului. Nu există acest aviz la proiect și l-am solicitat.  

  Domnul consilier Turc Ioan:  L-ați solicitat suplimentar.  

Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului: da, pentru că din punctul 

meu de vedere, acel pasaj are probleme de siguranța traficului și pentru a putea 

fi implementat, noi avem nevoie de acest aviz care, în mod normal,  trebuia să-l 

solicitați din faza incipientă.  

Domnul consilier Turc Ioan: n-a spus nimeni că e nevoie de el. Dar dacă 

dumneavoastră depuneți diligențe în acest sens, poate că știți lucruri pe care eu 
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nu le știu. Acest proiect a fost discutat și răsdiscutat. Nimeni, niciodată, nici poliția 

rutieră, nici alte entități n-au ridicat semne de întrebare cu privire la fiabilitatea 

proiectului. Să nu fie un tertip prin care încercăm  să-l driblăm, atâta tot. E singura 

mențiune pe care o mai fac. Mulțumesc!  

 Domnul consilier Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință: da, alte 

intervenții? Nu mai sunt. Am epuizat toate chestiunile de pe ordinea de zi. 

Mulțumesc, ne vedem data viitoare. La revedere! 

 Domnul Bria Dumitru-Alexandru – Președintele de ședință, declară închise 

lucrările ședinței ordinare ale Consiliului local al municipiului Bistrița din 

29.01.2025.  

 

 

PREȘEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                     SECRETAR GENERAL, 

        BRIA DUMITRU-ALEXANDRU                HRISCU LUCIANA-MARIA 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Redactat, 

Consilier, Suciu Anca-Emilia       _______ 

                                              Consilier, Morariu Dorina-Maria  _______ 
 

 

 

 

 

 

SAE: pag.   – 1-20 

MDM: pag  - 21-26 

ex.3 


